
4. ENDÜSTRİYEL HAMMADDELER SEMPOZYUMU 

GERÇEKLEŞTİRİLDİ 

Cemil SEÇKlN 

Maden Mühendisleri Odası İzmir Şube Başkanı 

Dokuz Eylül üniversitesi Mühendislik Fakültesi 

Maden Mühendisliği Bölümü ve TMMOB Maden 

Mühendisleri Odası İzmir Şubesi'nin ortaklaşa dü

zenledikleri Endüstriyel Hammaddeler Sempozyu

mumun 4.'sü 18-19 Ekim 2001 tarihlerinde 

İzmir'de gerçekleştirildi. İlki 21-22 Nisan 1995 ta

rihinde gerçekleştirilen Sempozyum 2 yılda bir ya

pılmakta ve her sempozyum bir öncekinden daha 

geniş katılımlı ve coşkulu gerçekleşmektedir. Sem

pozyuma kamu kuruluşları ve özel sektörden 300 

delege katılmıştır. 

Sempozyum süresince makine-ekipmanların ve 

ürünlerin sergilendiği sergi alanı oluşturulmuştur. 

Sergiye 10 firma katılmıştır. 

Açılış konuşmalarında ilk sözü Sempozyum Or

ganizasyon KKurulu adına Prof.Dr. Halil KÖSE 

yapmıştır. KÖSE konuşmasında Endüstriyel Ham

maddelerin öneminden bahsetmiş; kriz döneminde 

bu katılımdan dolayı tüm katılımcılara ve destekle

yen kuruluşlara teşekkür etmiştir 

İkinci konuşmayı Odamız adı

na Genel Başkan Prof.Dr. Tevfik 

GÜYAGÜLER yapmıştır. Oda Baş

kanımız konuşmasında, bilim ve 

tekniğe uygun, yöre halkıyla barı

şık olan her türlü işletmeye evet 

dediğimizi, bunun dışındaki olay

ları ayrıca tartışmamız gerektiğini 

belirtmiştir. 

Sempozyum süresince 6 otu

rum gerçekleştirilmiştir. 5 oturum

da toplam 18 bildiri konuşmacılar 

tarafından sunulmuştur. 22 adet 

bildiri de zaman yetersizliği nedeni 

ile poster olarak sunulmuştur. 

Bildirilerde dünya bor rezervlerinin %70'ine sa

hip olan ülkemiz için borun önemi bir kez daha 

vurgulanmış, dünya bor pazarında daha fazla pay 

alabilmek için neler yapılması gerektiği gündeme 

getirilmiştir. 

Ülkemiz açısından önemli olan diğer bir endüst

riyel hammadde doğal soda (trona) ya dikkat çe

kilmiştir. Doğal sodada dünyada ikinci büyük sa

hanın Ankara Beypazan'nda olduğu belirtilmiş ve 

bu sahadaki projenin bir an önce tamamlanarak 

üretime geçirilmesi gerektiği belirtilmiştir. 

Sempozyum oturumlarından birisi kısa bir süre 

önce kaybettiğimiz, Sayın Prof. Dr. Bedri İPEKOG-

LCI anısına düzenlenmiş ve sempozyuma verdiği 

destekten dolayı, eşine şükran plaketi verilmiştir. 

Son oturum olan 6. oturumda "21 Yüzyılda 

Madenciliğimizin Sorunları ve Çözüm Önerileri" adı 

altında panel gerçekleştirilmiştir. 

Prof. Dr. Halil KÖSE'nin yönettiği panele; Oda 

Başkanımız Prof.Dr. Tevfik GÜYAGÜLER, Çevre 

Bakanlığı Müsteşar Yardımcısı Ender PEKDEMİR, 

Maden İsleri Genel Müdürü Fahrettin CEVHER, 
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Orman İşleri Genel Müdürlüğü Kadastro Mülkiyet 

Daire Başkanlığı'ndan Mustafa SÖZEN, Türkiye 

Madenciler Derneği Başkanı ismet KASAPOGLCl 

ve Yurt Madenciliğini Geliştirme Vakfı Başkanı 

Prof.Dr. Güven ÖNAL katılmıştır. 

Konuşmacılar kısaca şunları dile getirmiştir. 

Fahrettin CEVHER: Sektör çalışanlarının vakit 

geçirmeden bir araya gelerek sorunları ve çözüm 

önerilerini masaya yatırmak gerekmektedir. 

Güven ÖNAL: Önemli maden zenginliklerine 

sahip ülkemizde, yerli sermayenin yetersizliği ne

deniyle yatırım yapılamamaktadır. Yatırım için dı

şarıdan finansman bulunması .zo

runludur. Bunun için çok proje 

üretilmeli ve bu projelere yurt dı

şından finansman sağlanmalıdır. 

İsmet KASAPOĞLÜ : ülkemiz 

madencisi çok zor durumdadır. 

Üretim yapmak isteyenin önüne 

sürekli engeller çıkarılmaktadır. 

"Afganistan da savaşmak Türkiye 

de madencilik yapmaktan daha 

kolaydır" diyerek zorlukları dile 

getirmiştir. 

Tevfik GÜYAGÜLER: ülkemizin 

doğal kaynakları, madenleri, ta

rımsal arazisi, sanayi alt yapısı ve 

insan gücü, ekonomik krizin gide

rilmesi için yeterlidir. Yapılması gereken kendimize 

güvenmek ve öz kaynaklarımıza dönmektir, ülke

miz madenciliğinde önemli bir potansiyele ve ko

numa sahip olan endüstriyel hammaddelerin aran

ması, üretimi, tüketimi ve ticaretine ilişkin sorunlar 

ivedilikle ele alınmalı ve çözümlenmelidir. 

Ender PEKDEMİR: Çevre ile ilgili gereksiz dü

zenlemeler var. İki üç aylık sürede yeni bir düzen

leme çıkacak ve madencilik sektörü rahatlayacak

tır. 

Mustafa SÖZEN : Ruhsat almadaki gecikmele

rin kaynağı Orman Bakanlığı'ndan değil mevzuat

taki diğer düzenlemelerden kaynaklanmaktadır. 
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